
Vden otevření
sleva 10 % na vše*

Již v sobotu 7. 5. 2022 | 10:00
OC Europark Štěrboholy

Navštiv svět chytré
elektroniky a gamingu.
www.smarty.cz/Otevirame-prodejnu
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ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti více jak 20 let

LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ S WELLNESS V BRNĚ
NOVÝ EFI SPA HOTEL**** SUPERIOR S WELLNESS, RESTAURACÍ A ŘEMESLNÝM PIVOVAREM

www.efispahotel.cz | Tel.: +420 515 557 500

• Pobyty se snídaní a večeří
• Parkování v areálu
• Dobíjecí stanice na elektromobily
• Pivovar a restaurace v objektu

• Finská sauna o ploše 36 m2

• Vířivka pro 6 osob
• Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce

EFI SPA Hotel
člen e-Finance Group

DVOULETÉ DLUHOPISY
S ROČNÍM ÚROKEM 8 %

DLUHOPISY
E-FINANCE
S VYSOKÝM VÝNOSEM

Skupina e-Finance, a.s., více jak 20 let
investuje do nemovitostí v atraktivních
lokalitách České republiky. Díky tomu
disponuje stabilním portfoliem zejména
nájemních nemovitostí v hodnotě přesa-
hující 1 miliardu korun. Tyto nemovitosti
pravidelně přináší stabilní výnosy, které
jsou každoročně nad inflací, v dlouho-
dobém horizontu až o několik procent.

8 %

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 8 %
Úrok vyplácen jednou ročně
Možnost předčasného splacení
Dvouleté dluhopisy jsou vydá-
vány na období od dvou do tří
let



mojemetro denikmetrodmojemetro denikmetrod

Pátek, 6. května 2022
Č. 87, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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VĚRA ČÁSLAVSKÁ. ŽIVOT
I SPORTOVNÍ KARIÉRA
PRAŽSKÁ VÝSTAVA U PŘÍLEŽITOSTI NEDOŽITÝCH 80. NAROZENIN STRANA 13

Svátek slaví: Radoslav

Česko si připomíná 77 let od povstání i konce druhé světové války
Položením věnců a květin u Památníku 2. pěší divize začaly dnes v Plzni oslavy 77. výročí konce války. Na Slavnosti svobody, které potrvají do neděle,
přijeli tři američtí a dva belgičtí veteráni, kteří v roce 1945 osvobozovali město. Pietní akt u památníku na Chodském náměstí sledovali všichni tři
Američané ve věku 97 až 98 let. Celé město je vyzdobeno portréty osvoboditelů (na snímku). Výročí 77 let od Pražského povstání i konce druhé světové
války si připomněla také další česká města. Vzpomínkové akce proběhly třeba v Nepomuku nebo Domažlicích. Hlavní pietní akt se tradičně uskutečnil
u historické budovy Českého rozhlasu v Praze, u níž se vedly v květnových dnech 1945 jedny z nejtěžších bojů a kde tehdy zemřely desítky obránců. ČTK

Čerstvému penzistovi
už ani milion nestačí
Odchod do důchodu. Naspořené peníze sráží inflace. Odborníci na finance. Potřebnou částku si netroufají
stanovit. Rada. Průběžné zhodnocení peněz. Kryptoměny. Důvěřuje jim třetina lidí do 26 let věku STRANA 4
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Jaro a léto – to je ideální doba
k pití růžových a šumivých
vín, ať už si je vychutnáváme
při zahradní párty, při grilo-
vání na terase anebo v pohod-
lí obývacího pokoje. Před ně-
kolika dny také vyhlášením
výsledků vyvrcholily dvě vel-
ké vinařské soutěže. Jarovín
Rosé zaměřená na růžová
vína a klarety a jarní část pro-
jektu Král vín věnovaná
pro změnu „bublinkám“.
Duší obou soutěží určených
výhradně pro vína domácí
provenience je sommelier
Branko Černý, jehož jsme po-
žádali, aby nás po růžových
vínech trochu provedl. Na ta
šumivá se podíváme příště.

Jak růžová vína vznikají?
Hned na začátku vás mu-

sím opravit. Správně bychom
měli používat výraz rosé, ne-
boť ta růžová jsou jen jednou
podskupinou. Tou druhou
jsou klarety. Růžová vína se
u nás vyrábí výhradně zmod-
rých hroznů, tedy z těch, kte-
ré slouží i k výrobě vín červe-
ných.Modré hrozny se vyzna-
čují, až na pár výjimek zva-
ných barvířky, specifickou
vlastností – veškeré barvivo
je totiž uloženo v tenké vrst-
vě pod slupkou, dužina je bez-
barvá. Chceme-li barvivo pře-
nést do vína, musíme podrce-
né bobule macerovat ve vlast-
ní šťávě, přičemž přítomné
enzymy barvivo do šťávy vy-
plavují. To u červených vín
trvá několik dnů až několik
měsíců, ale při výrobě rosé
ponecháváme bobule mace-

rovat jen několik hodin. Pro-
to se vyplavují jen lehké lát-
ky, proto je rosé plné ovoce,
květin a lehkých tónů jogur-
tů či smetany a nenajdeme tu
těžké a hluboké tóny vlastní
červeným vínům vyrobeným
ze stejných odrůd.

Z jakých odrůd se tedy
rosé vína vyrábějí?
Rosé vína můžeme vyrobit

ze všech modrých odrůd.
U nás je velmi rozšířenou
a populární odrůdou Zweigel-
trebe, na druhém místě zřej-
měModrý Portugal a Frankov-
ka. Velmi atraktivní jsou rosé
z odrůd Cabernet Sauvignon,
Cabernet Moravia a Merlot,
která díky pikantním tónům

ostružinových či černorybí-
zových listů v buketu vynika-
jí při soutěžích nad ostatní-
mi odrůdami. Mají většinou
i vyšší kyselinu, a pokud se
proti ní postaví zbytkový
cukr, jsou to konzumentsky
i degustátorsky vysoce ceně-
ná vína. Na trhu však najde-
me vína ze všech odrůd – Ru-
landské modré snadno po-
znáte podle cibulové barvy,
Svatovavřinecké bývá měkčí
a mazlivější, naopak André
přísnější.

Na začátku jste zmiňoval
klarety, jak ty se
od růžových vín liší?
Klaret je vlastně bílé víno

z modrých hroznů, proto se

vyrábí zcela bez nakvášení,
aby nedošlo k uvolnění barvi-
va. Může se vyrábět z odstop-
kovaných hroznů, ale ideální
klaret získáme velmi jem-
ným lisováním celých hroz-
nů. Klarety jsou proto v chuti
ještě útlejší než růžová vína,
většinou v nich dominují
tóny květin či bylinek.

Odborníci prý u rosé vín
rozeznávají velice širokou
škálu barev...
Známý vinař a enolog Jan

Stávek kdysi na vinařské fa-
kultě barvy důkladně zkou-
mal a popisoval a došel k mi-
mořádně široké paletě barev-
ných tónů. Ta se pohybuje
od bílé, šedé či jemně zlatavé
u klaretů přes tělovou či tak-
zvaný tón spařeného vepře
povětšinou u odrůdy Ruland-
skémodré, velkou škálu růžo-
vých tónů s podtóny barvy lo-
sosa či růží. Jedna z uznáva-
ných variant je také barva ko-
roptvího oka – přes sytější
tóny malin až po vyloženě
červené tóny jahod. Vše je pří-
pustné, jen by klaret měl být
skutečně bílý či šedý a barva
by neměla obsahovat hnědé
tóny.

Přednedávnem jste
předsedal hodnotitelské
porotě na velké soutěži
rosé vín, jaké z toho máte
pocity?
Akce se jmenuje Jarovín

Rosé a je to největší soutěž
pro tahle vína u nás. A moje
pocity byly velmi pozitivní.
Celkem jsme hodnotili
297 vzorků a celková úroveň
byla opravdu vysoká. U „růžá-
ků“mě pak velmi potěšilo, že
se zvýšil počet suchých vzor-
ků a že se tedy naši vinaři po-

malu odklánějí od růžových
vín se zbytečně vysokým zbyt-
kovým cukrem.

Kde se naši čtenáři mohou
o těchto „jarních“ vínech
dozvědět více?
Nejlepší je zúčastnit se ně-

které z našich pultových de-
gustací, které pořádáme
v květnu a červnu po celém
Česku, všechny informace
jsou na webových stránkách
kralvin.cz/dny-v-ruzovem.
A kdo by chtěl studovat vý-
sledky soutěže detailně,
může se podívat i na stránky
www.jarovin.cz. HOP

Sommelier Branko Černý se vínu věnuje přes dvacet let, je autorem několika knih. KRÁL VÍN

www.prodejtojinak.cz

VOLEJTE ZDARMA

800 22 33 88800 22 33 88

JURIS REAL, spol. s r.o.JURIS REAL, spol. s r.o.
Ihned vykoupíme
či zprostředkujeme
prodej rodinného
domu, bytu, chaty.

Vyřešíme
právní vady, dluhy,
exekuce. Okamžitá
výplata zálohy.

Již 23let zkušeností.

Kupte si lístek
a dotkněte se hvězd

www.kulturapodhvezdami.cz
Zadejte kód KPH10 a získejte 10% slevu

BRNO | OSTRAVA | OPOČNO | TŘEBOŇ | ŽĎÁR N. S. | LEDNICE | SYCHROV | KAČINA
KROMĚŘÍŽ | KUKS | BOSKOVICE | STOD | FRÝDEK-MÍSTEK

Nejlepší rosé víno roku

Vítězem letošního ročníku
soutěže Jarovín Rosé
je Pinot Noir klaret pozdní
sběr 2020 od Znovínu
Znojmo.

● Barva je subtilní, tělová
s meruňkovými odlesky.
Vůně je jemná, decentní,
pomalu se rozšiřuje do květ-
natých tónů, za kterými
přichází sušené či kompoto-
vané letní bobulové ovoce.
Chuť je oblá, příjemně
nasládlá a již nazrálá. Přináší
všechny tóny buketu
a v dlouhé dochuti přidává
čistou rybízovou kyselinu.

„Mám radost, že naši vinaři už
dělají spíše sušší růžová vína“

inzerce
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inzerce

Zůstala sama, pomohli jí
Tři velmi malá čapí mláďata zachránili hasiči a pracovníci
plzeňské záchranné stanice živočichů ve Šťáhlavech
na Plzeňsku. Přišla o otce a samice by je sama nedokáza-
la vychovat. ZÁCHRANNÁ STANICE ŽIVOČICHŮ PLZEŇ

Tornádo. Jednali
jako hrdinové
Za záchranu pěti tonou-
cích, za pomoc při torná-
du nebo za dlouhotrvající
resuscitaci byli jednotlivci
i profesionální týmy oce-
něni Zlatými záchranář-
skými kříži. Ocenění jim
předal na Pražském hradě
prezident Miloš Zeman.

Hypotéky zdraží
Bankovní rada České ná-
rodní banky zvýšila zá-
kladní úrokovou sazbu
o 0,75 procentního bodu –
na 5,75 procenta. Důvo-
dem zvyšování sazeb je na-
dále rostoucí inflace umoc-
něná válkou na Ukrajině
a snaha centrální banky
tlumit inflační očekávání,
tedy že inflace nadále

rychle poroste. Pro Čechy
to znamená další zdražení
hypoték.

Žhář u Mynáře?
Vyšetřovatelé mají pode-
zření, že hospodu v Osvěti-
manech, kterou vlastní fir-
ma kancléře Vratislava My-
náře, někdo zapálil úmysl-
ně. Ve věci dosud nebyl ni-
kdo obviněn. ČTK

Exministr zdravotnictví
na Rádiu Impuls řekl, že ho
přemlouvají k tomu, aby kan-
didoval na prezidenta. V pořa-
du Impulsy Honzy Benešov-
ského ale neprozradil, kdo
konkrétně ho k takovému
kroku ponouká. „Jsou to růz-
ní lidé včetně politiků,“ řekl
k tomu. Nicméně uvedl, že
kandidatura na Hrad je

pro něj zatím uzavřená věc.
„Nevím, co se bude dít za pár
měsíců, ale teď o tom neuva-
žuju. Nevím, co by se muselo
stát,“ uvedl. Ve vysílání byla
také řeč o konci covidových
omezení. Řekl, že covid testy
při cestování do ciziny ztrácí
smysl. Nákaza ale podle něj
nezmizela a pravděpodobně
se vrátí na podzim. MET

Státní zástupce Jiří Pražák
trvá na přísnějším potrestání
bývalého středočeského
hejtmana Davida Ratha v tak-
zvané druhé větvi jeho ko-
rupční kauzy. Osmiletý trest,
který Rathovi uložil prvoin-
stanční soud, považuje za ne-
dostatečný. Žalobce odkázal
na svůj návrh u hlavního líče-
ní, ve kterém žádal prodlouže-
ní pravomocného sedmileté-
ho trestu z první části kauzy

alespoň o 2,5 roku. Podle Ra-
thových advokátů není třeba
expolitika posílat znovu do vě-
zení. Prvoinstanční Krajský
soud v Praze na konci ledna
2020 uznal bývalého politika
vinným z přijímání úplatků
a manipulace se zakázkami.
Trest z první větve případu
mu prodloužil o rok a peněži-
tý trest navýšil na 18 milionů
korun. V kauze odsoudil také
největší českou stavební spo-

lečnost Metrostav, které ulo-
žil zákaz účasti ve veřejných
zakázkách na tři roky a peně-
žitý trest deset milionů ko-
run. Pražák nyní žádá, aby
kromě Metrostavu uložil od-
volací senát stejný trest záka-
zu účastnit se veřejných zaká-
zek i jeho dceřiné společnosti
Metrostav Infrastructure. Po-
dle něj totiž veškeré zisky fir-
my zůstávají v koncernuMet-
rostav. ČTK

Krátce Prymula na Hrad?
Přemlouvají mě, říká

Rath. Hrozí mu, že se
vrátí zpět do chládku
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Ke klidnému proži-
tí stáří je dobré,
abyste si k odcho-
du do důchodu na-
spořili milion ko-
run. Takový odhad
platil před deseti
lety. Platí to ještě?

Inflace straší bez ohledu
na věk a sociální vrstvy. Až
namizivý počet obyvatel Čes-
ka se většina z nás obává
toho, jak nám zdražování
ukousne z reálné mzdy
i z úspor.

Peníze „syslí“ ve slamníku
„Zajímavé ale je, že za po-

slední rok vzrostl počet těch,
kteří dávají přednost držení
peněz takzvaně pod polštá-
řem, a to o třetinu – na zhru-
ba třináct procent,“ říká pro

deníkMetro obchodní ředitel
Generali Investment PetrMe-
derly. Vychází z výsledků re-
prezentativního průzkumu
společnosti Instant Research
mezi více než tisícovkou re-
spondentů napříč Českem.
Tyto peníze však v žádné for-
mě nepřinášejí zisk, inflace,
která se nyní blíží oficiálně
ke třinácti procentům, z nich
pouze ukrajuje a snižuje je-
jich hodnotu.
O moc optimističtější ale

není ani pohled na plány, jak
si udržet solidní životní stan-
dard poté, co člověk skončí
s aktivní prací. Jestliže kolem
roku 2010 radili finanční po-
radci, aby měl čerstvý penzis-
ta naspořený milion, nyní
jsou částky vyšší.

Milion a půl stačil
před třemi lety
„Češi nejčastěji věří, že

půjdou do důchodu v 65 le-
tech amají šanci dožít se více
než osmdesátky. Pro penzi by

podle svých představ potřebo-
vali našetřit téměř 1,6 milio-
nu korun,“ radil v roce 2019
Milan Tomášek, ředitel pen-
zijních produktů NN.
Kolik by měla být tato část-

ka letos s ohledem na inflaci,
si Petr Mederly netroufá kon-
krétně stanovit. „Kdybych
nyní začal odkládat své dceři
dejme tomu kolem čtyřiceti
korun denně, za čtyřicet
nebo padesát let by při tako-
vém tempuměla na kontě ko-
lem tři čtvrtě milionu korun,
to by samozřejmě asi na vy-
rovnání životní úrovně nesta-
čilo,“ přiznává obchodní ředi-
tel Generali Investment.

Mladí věří kryptoměnám
Co by rozhodně doporučo-

val, je hledat možnosti, jak
peníze zhodnocovat průběž-
ně. Jak ukázal jeden z nedáv-
ných průzkumů Air Bank, ge-
nerace mezi dvaceti až třiceti
lety si je vědoma, že jejich dů-
chod se jednou bude skládat

jak ze státní penze, tak z něja-
ké dlouhodobé formy spoře-
ní a také z průběžných inves-
tic. Ty se mohou skládat z ne-
movitostí, akcií, ale také elek-
tronických peněz, tedy kryp-
toměn. „Kryptoměnám jako
investici důvěřuje třetina
mladých lidí do 26 let,“ uvádí
Instant Research.

Průzkum také ukázal, že
Češi jsou nejčastěji ochotni
odkládat své peníze přede-
vším na spořicí účty. Chtějí
ale, aby k penězům, které by
jim měly sloužit v dlouhodo-
bějším horizontu, měli pro
případ nouze co nejrychlejší
přístup, pokud možno beze
ztrát. PAVEL HRABICA

Spořit si na důchod? Jedná se
o závod s časem a inflací

Drahé tikání

Pomíjivý čas vynáší.

● Slavné hodinky značky
Patek Philippe Nautilus Ref.
5711 se od skončení výroby
(2021) vyšplhaly o 67 %.
V aukci se jedny prodaly
za takřka 5 milionů eur.

● Limitovaná edice hodinek
PRIM Mig-15 stála 129 tisíc
korun. Měsíc po uzavření
prodeje byly v internetové
nabídce až o 15 % dražší.

Penzijní fondy

1/3
V roce 2020 vydělala víc,
než představovala inflace,
jen třetina účastnických pen-
zijních fondů. Ty slouží k do-
plňkovému penzijnímu spoře-
ní. Inflace se pohybovala ko-
lem tří procent. Dva z 31 fon-
dů skončily dokonce s minu-
sových výsledkem. O rok poz-
ději ale některé fondy zhod-
notily investice až o čtvrtinu.
Inflaci porazilo 13 fondů.

inzerce
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Krvežízniví roztoči
číhají ve vysoké trá-
vě, vlhku i lesích.

Radost z teplých jarních dnů
narušuje zvýšená aktivita
klíšťat. Začátek jejich sezony
aprílové počasí sice neobvyk-
le zpomalilo, největší nápor
se očekává už v těchto
dnech. Lékaři opět bijí na po-
plach, aby lidé nepodceňova-
li očkování proti klíšťové en-
cefalitidě. „Proočkovanost
populace v Česku je proti
této nemoci stále velmi níz-
ká. V současné době nedosa-
huje ani dvaceti procent, na
rozdíl například od Rakous-
ka, kde činí přes devadesát
pět procent,“ říká pro server
iDNES.cz primář infekčního
oddělení Slezské nemocnice
v Opavě Petr Kümpel.

Podle dat starých několik
dnů ze serveru Klíště.cz je nej-

větší výskyt klíšťat infikova-
ných encefalitidou v Jihomo-
ravském kraji, nejmenší rizi-
ko nákazy je ve Zlínském kra-
ji. Kromě klíšťové encefaliti-
dy přenášejí klíšťata také ly-
meskou boreliózu, proti níž
očkování není. Pravděpodob-
nost nákazy je nejvyšší v Jiho-
moravském a Olomouckém

kraji, nejnižší hrozbou jsou
klíšťata z Vysočiny a Pardu-
bického kraje. Boreliózou se
mohou nakazit i naši zvířecí
miláčci.

Jak se chránit
Do přírody se doporučuje

nosit světlé a hladké obleče-
ní, na kterém jsou klíšťata

lépe vidět. Vhodné jsou dlou-
hé rukávy i nohavice a vyso-
ké boty. Nejčastěji se klíšťata
přisají v měkkých místech
v podkolenních jamkách,
v podpaží, tříslech, ve vla-
sech nebo za ušima.
Nepřichycené klíště se

může po těle pohybovat i ně-
kolik hodin, proto je vhodné

se po příchodu domů důklad-
ně prohlédnout. Prevenci za-
jistí také repelenty. Podle vý-
zkumů imunoložky Aleny Žá-
kové dokážou odpudit až
96 procent klíšťat.

První pomoc
Jakmile objevíte přisáté

klíště, co nejdříve je vyndej-
te. Nesnažte se je udusit li-
hem, zmrazit nebo vypálit.
Omráčené klíště totiž začne
do ranky zvracet, čímž se roz-
šíření infekce zvyšuje.
Pokud se vám nepodaří od-

stranit celého parazita, ne-
zoufejte. Samotná kusadla ne-
bezpečí nepředstavují, buď
se vydrolí, nebo vyhnisají.
Ranku je vhodné vydezinfiko-
vat a několik dní pozorovat.
Lékaře vyhledejte, bude-li se
zarudnutí zhoršovat.
Velikost klíštěte vám také

pomůže odhadnout dobu při-
sátí. Čím déle byl parazit při-
sátý, tím více riziko infekce
stoupá. VERONIKA REICHELTOVÁ

Klíšťová encefalitida

Zákeřná nemoc s trvalými ná-
sledky, před kterou ochrání
očkování.

● K přenosu encefalitidy
dochází už po dvou hodi-
nách od přisátí klíštěte.

● Lidem nad 50 let hradí očko-
vání zdravotní pojišťovna.

● Po prodělání klíšťové encefa-
litidy vzniká dlouhodobá
imunita v řádu 20 až 30 let.

Klíště vyčkávající na kolemjdoucí oběť RUDE

Sezona klíšťat je zase tady. Na
co si dát pozor a jak se chránit

inzerce
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Drahocenný pod-
pis Volodymyra
Zelenského láká
v cyrilici i latince.

Ve Spojených státech jde
do dražby baseballový míček
podepsaný ukrajinským pre-
zidentem Volodymyrem Ze-
lenským. Část výtěžku by
měla jít na pomoc lidem zasa-
ženým válkou na Ukrajině.
Podle prvních předpokladů
se měl míč prodat za 15 tisíc
dolarů, asi 350 tisíc korun,
tato částka však už ale byla
podle bostonského aukčního

domu RR Auction mnohoná-
sobně překonána. Dražba
skončí ve středu 11. května.

Akce vládního poradce
Míček vložil do aukce reno-

movaný sběratel Randy Kap-

lan, který má ve své sbírce
přes pět set kusů podepsa-
ných různými světovými vůd-
ci. Kaplan, který je jedním
z vládních poradců, získává
podepsané míčky díky svým
kontaktům v politických kru-
zích v USA nebo OSN. Jeho
sbírka byla v minulosti vysta-
vena v mnoha muzeích nebo
prezidentských knihovnách
po celé zemi.
„Vzhledem k tomu, co se

teď ve světě děje, má smysl
míček vydražit. Výtěžek by
pak měl pomoci lidem na
Ukrajině,“ řekl Kaplan agen-
tuře AP. „To, co se tam děje,
je ostuda. Láme mi to srdce,
když vidím, jak tam lidé umí-

rají. Jejich podmínky jsou prá-
vě teď katastrofální,“ doplnil
Kaplan, jenž získal první mí-
ček roce 1996 od tehdejšího
prezidenta Billa Clintona.

Bach, Tesla i Einstein
Zelenskyj podepsal míček

černým fixem v září 2019
při návštěvě New Yorku. Pod-
pis je jak v ukrajinské cyrili-
ci, tak v latince. Součástí je
i předávací dopis podepsaný
Volodymyrem Jelčenkem, zá-
stupcem Ukrajiny v OSN.
V aukci jsou také autogramy
a artefakty hudebního sklada-
tele Johanna Sebastiana Ba-
cha nebo vynálezců Nikoly
Tesly a Alberta Einsteina. ČTK

Malý Archie
Právě dnes slaví třetí na-
rozeniny osmé pravnou-
če královny Alžběty II., Ar-
chie. Syn prince Harryho
a Meghan, vévodkyně ze
Sussexu, je již od kolébky
zdrojem kontroverze.
Jeden z členů královské
rodiny byl údajně
znepokojen „tím, jak
tmavá kůže Archieho
může být“. HAL

Kaplan pomůže Ukrajině

Pomoc Ukrajině
Na včerejší mezinárodní
dárcovské konferenci
na pomoc Ukrajině ve Var-
šavě se vybralo 6,5 miliar-
dy dolarů, 152 miliard ko-
run, oznámil polský pre-
miér Mateusz Morawiecki.
Desítkami milionů eur

na humanitární pomoc
přispělo mnoho evrop-
ských zemí včetně Česka,
které přislíbilo dalších
18 milionů eur, 443 milio-
nů korun. Evropská komi-
se pošle 200 milionů eur,
asi pět miliard korun,
informovala agentura
Reuters.

Sníží teplotu vody
Kvůli bojům se zastavil
na Ukrajině provoz v jed-
né z největších tepelných
elektráren v zemi. V Zápo-
rožské tepelné elektrárně
totiž došlo uhlí a kvůli rus-
ké blokádě města Enerho-
dar, u něhož se zařízení

nachází, a zničené infra-
struktuře v okolí ho nelze
na místo dopravit. Staros-
ta města Dmytro Orlov
uvedl, že teplou vodu
bude městu dodávat Zápo-
rožská jaderná elektrárna.
Upozornil, že může dojít
ke snížení teploty vody
o několik stupňů. ČTK

Dražený míček RR

Hrdinové z Plötzensee
Premiér Petr Fiala včera v berlínské věznici Plötzensee
uctil památku 701 popravených československých proti-
nacistických odbojářů. Mezi nejznámější vězně patří ko-
munistický novinář Julius Fučík, kterého nacisté v Plöt-
zensee oběsili v září 1943. Gilotinou byl popraven Vasil
Kaprálek Škrach, který působil jako osobní knihovník prv-
ního československého prezidenta Tomáše Garrigua Ma-
saryka. Pod gilotinou zemřela i novinářka, odbojářka
a spoluvydavatelka odbojářského časopisu V boj Irena
Bernášková. Podle Ústavu pro studium totalitních režimů
byli občané bývalého Československa druhou nejpočet-
nější skupinou obětí popravených v Plötzensee. To podle
historiků dokládá odhodlanost Čechoslováků přispět
k porážce nacistů. ČTK

Krátce

inzerce

PROFIMEDIA
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Užijte si den plný
zábavy s animova-
nými postavičkami.

Zapomeňte na Mickeyho
Mouse i kačera Donalda. Je tu
český animovaný film, který
vládne smírnou dávkou eufe-
mismu i světové kinemato-
grafii. Momentálně se před-
stavuje v hale číslo 17 holešo-

vické tržnice v Praze na výsta-
vě s jasně čitelným názvem
Světy české animace.
Pětasedmdesát let tuzem-

ské animované tvorby si lze
vychutnat, osahat a pochopit
až do 3. července. Amožná až
na této výstavě se dozvíte, že
animaci představují filmy
loutkové, kreslené i ty vyrobe-
né v počítači. A že jsou urče-
né dětským divákům i těm
dospělým. „Za takovými
snímky vždy stáli umělci

s unikátními nápady a erudi-
cí, díky nimž je česká anima-
ce ve světě vyhlášená podob-
ně jako naše hudba či výrob-
ky ze skla,“ říká Kateřina Ri-
ley ze společnosti Art Move-
ment, která je pořadatelem
výstavy.
Expozice zaměřené na jed-

notlivé osobnosti tohoto fil-
mového oboru doplní práce
scenáristů, střihačů, zvuka-
řů, kameramanů a dalších
lidí spojených s filmem. MET

Strava ovlivňuje nejen naši
váhu či kondici, ale i náladu
a zdravotní stav. Ostatně až
dvě třetiny všech nemocí
mají částečně původ právě
ve špatné stravě. „Měla by být
hlavně přirozená a kvalitní,“
vysvětluje Petr Havlíček, nej-
známější výživový expert
v tuzemsku.
Není ale hlad jako hlad.

Kromě normálního fyzické-
ho existuje ještě emoční ne-
boli hédonický hlad. „Přichá-
zí znenadání a většinou je
charakteristický chutí na ur-

čité typy potravin. Ale když je
zkonzumujeme, pocit hladu
většinou nemizí a objevují se
výčitky svědomí. Hlad v tom-
to případě není způsobený
nedostatkem energie, nýbrž
potřebou se zklidnit nebo od-
měnit,“ dodává Petr Havlí-
ček. Jak správně poskládat jí-
delníček, aby nám během
dne nedošla energie? A po-
kud k tomu dojde, které po-
traviny nám ji rychle doplní,
aniž tím náš organismus zatí-
ží? Čtěte v novém vydání tý-
deníku Téma.

Plastelínoví Žížaláci ČT

Oslaví dvacítku
Legendární hiphopová
sestava Prago Union letos
oslaví 20 let na scéně. K to-
muto významnému jubi-
leu sobě i fanouškům na-
dělí hned několik překva-
pení. Tím prvním je třetí

videoklip k singlu z desky
Made in Strašnice. Oslavy
budou pokračovat červno-
vým digitálním release
neoficiální kompilace dva-
ceti dosud nevydaných
starších songů, vydáním
nového studiového alba
a mimořádným turné. MET

Přes identitu
Národní knihovna spusti-
la registraci uživatelů
přes bankovní identitu.
Uživatel přes konto může
využívat digitalizované do-
kumenty v režimu děl ne-
dostupných na trhu. ČTK

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Česká animace i jako dárek

Neomezená
rychlá data
na týden!

Balíček Data na
týden lze aktivovat

do 31. 5. 2022
v mobilní aplikaci
MOBIL.CZ anebo
v samoobsluze.

Více na
www.mobil.cz

www.kosmas.cz

Destrukce je realistický román z českého
venkova. Klíčovou postavou je učitel,
který prchá před složitostí světa na
vesnici, kde chce nalézt klid, řád a jistotu.
Stát se součástí společenství, v němž
má každý své místo, každá otázka svou
odpověď a pravda je jasná a nepochybná.

Že před světem neuteče, zjistí, když
dětem ve třídě nedokáže zodpovědět jeden
jediný dotaz. Netuší, co je má učit o světě,
kterému sám nerozumí. Netuší, jak jim
poskytnout jistotu, když jeho samého

rozdírá permanentní nejistota a úzkost.
Ani vesnice mu na klidu nepřidá. Naději
zpočátku upíná k autoritám obce, ale
všechny se postupně drolí, stejně jako se
drolí zdejší budovy. Namísto poklidného
venkova odhaluje svět v rozvratu. Namísto
ráje nachází umírající přírodu a vysychající
studny. Zatímco učitel sleduje katastrofu
nejasného původu, všichni předstírají, že
se nic zvláštního neděje, protože kdyby
se dělo, dávno by už přece někdo něco
udělal. Destrukce rozplétá předivo příčin,
které přivedly svět až na pokraj zkázy.
Zkázy, za kterou nikdo nemůže, a přece
za ni nese každý osobní odpovědnost.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Destrukce je realistický román z českého 
venkova. Klíčovou postavou je učitel, 
který prchá před složitostí světa na 
vesnici, kde chce nalézt klid, řád a jistotu. 
Stát se součástí společenství, v němž 
má každý své místo, každá otázka svou 
odpověď a pravda je jasná a nepochybná. 

rozdírá permanentní nejistota a úzkost. 
Ani vesnice mu na klidu nepřidá. Naději 
zpočátku upíná k autoritám obce, ale 
všechny se postupně drolí, stejně jako se 
drolí zdejší budovy. Namísto poklidného 

TIP NA DOBRÉ 

DESTRUKCE
STANISLAV BILER

Román z českého
venkova

Den matek

Na neděli připravili organizá-
toři dárek pro všechny ma-
minky a babičky, které mají
na výstavu vstup zdarma.

● Výstava je otevřena denně –
od pondělí do pátku od 9 do
18 hodin, v sobotu a neděli
pak od 10 do 20 hodin.
Více na artmovement.cz.

Krátce

Potraviny. Které
nás „nakopnou“?



inzerce
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Šotoušská špachtle
Martiny Krupičko-
vémiluje tramvaje,
staré časy i neoby-
čejné kombinace.

V Muzeu městské hromadné
dopravy ve Střešovicích se
rozjela nevšední výstava na-
zvaná Městem a krajinou.
Představuje realistickémalby
tramvají, které na plátno pře-
vedlamalířkaMartina Krupič-
ková. „Baví mě propojení ex-
ponátů muzea – historických

tramvají či dobových fotogra-
fií, jízdenek a plakátů s olejo-
malbami současných tramva-
jí zachycených ve čtyřech roč-
ních obdobích,“ uvádí autor-
ka. Její tramvaje se prohánějí
nejen v ulicích Na Újezdě,
Na Slupi, u náměstí Míru
nebo na I. P. Pavlova. „Ale do-
vezou vás až do přírody –
do lesa na houby, do podzim-
ních bučin či k jezírku na lo-
dičku,“ představuje svůj sno-
vý koncept Krupičková.
Kontrast městské krajiny

a přírody za městem působí
v tramvajové vozovně, původ-
ně z roku 1909, naprosto neo-
pakovatelně. JANA BERANOVÁ

Výstava se koná v prostorách Muzea městské hromadné dopravy ve Střešovicích.

Martina Krupičková pochází
ze Světlé nad Sázavou, absolvo-
vala Střední uměleckoprůmys-
lovou školu textilní v Brně. Zís-
kala několik zahraničních
ocenění.

● Obraz Posázavský Pacifik
byl vybrán na výstavu Royal
Academy of Art Summer
Exhibition 2008
v Londýně.

● V roce 2018 se dostala mezi
nejlepších 48 soutěžících,
kteří byli vybráni k účasti
na britském seriálu Sky Arts
Landscape Artist of the Year
2018.

● Její styl se neustále vyvíjí. Sil-
né barvy a výrazné tahy se sta-

ly měkčí a abstraktnější, stále
si hraje se světlem a stínem
na černém pozadí.

● Při tvorbě používá pouze
špachtli, se kterou může vytvá-
řet detaily, ostré hrany nebo
rozmazávat části plochy
do abstraktna.

● Cílem je, aby divák našel nové
části malby, i když se na ně
dívá z různé perspektivy a od-
stupu. Skoro jako když otáčí
stránky knihy.

● Příběh začíná pouze malým
množstvím detailů na pozadí,
které lákají diváka k hlubšímu
ponoření a objevení toho, co
je uvnitř. A nakonec vtáhne
diváka přímo do díla.

Autorka se svou olejomalbou 2x METRO

Martina Krupičková ve svém ateliéru ARCHIV

inzerce

Nastupte si. Z náměstí Míru
vás dovezeme do lesa na houby

Z malebného Posázaví až do Londýna

inzerce
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Počasí

„Jsi
adoptovaný,
Šemíku!“

MAREK KRÁČMAR
Facebook

Teplotní rekordy: -1,6 °C (1864) 29,9 °C (2003) Bio:
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1. osmá část celku
2. malý ořech
3. úskok stranou
4. hanba
5. vyrobený z ovoce
6. jm. herce Vetchého

7. opak „hladce“ (u pletení)
8. odčiniti žitím (řidč.)
9. alkoholik (hovor.)

10. obtiskovací obrázek
11. malá ovce
12. opak „přílety“

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Polopatě
17.00 Bydlet jako... vášnivá

hráčka
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Poldové a nemluvně

(3/13)
21.10 Všechnopárty
22.05 Profesionálové
22.55 Kriminalista II
00.00 Případy detektivaMurdo-

cha XIII
00.45 AZ-kvíz
01.10 Toulavá kamera
01.40 Objektiv
02.10 Dobré ráno

16.15 Rozdělený mozek
17.10 Kouzlo Afriky
17.35 Mauricius, perla

Indického oceánu
18.30 Heydrich – konečné

řešení (36/44)
18.55 Největší tankové bitvy
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Velká vlaková loupež
21.55 Piano
23.55 Fargo IV (9/11)
00.45 Síla ohně aneb Naše

Země hoří
01.40 Stavba Eurotunelu
02.30 Tajemství železnic
03.00 Zamříže!
03.25 Příběhy železné opony

15.55 Kriminálka Las Vegas IV
(1)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4265)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Survivor

Česko & Slovensko (32)
22.55 Čtyřicítka na krku

Komedie (USA, 2012)
01.30 Kriminálka Las Vegas III

Stín minulosti. Seriál (USA,
2002)

02.15 Mentalista IV (14)
03.00 Na lovu
03.45 Doktoři z Počátků (56)
04.50 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Tátové na tahu (9)

Komediální seriál (ČR, 2018)
23.15 Ano, šéfe!
00.30 Like House 3
01.10 Like House 3 Night show
01.30 Námořní vyšetřovací

služba V (5)
Věc důvěry. Krimiseriál (USA,
2007)

02.30 Jake a Tlusťoch IV (12)
03.30 KriminálkaMontpellier II

(9)
04.40 Rozpal to, šéfe!

06.00 Ranní fresh
09.00 Flashback
11.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Óčko hity
22.00 DUPLEX PRESENTS:

THE CUBE GUYS
22.05 Party ride
23.30 DUPLEX PRESENTS:

THE CUBE GUYS
23.35 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Třinecké železárny
navštívili staronoví
hokejoví mistři.

I do válcovny drátu nebo k vy-
soké peci se včera podívali ho-
kejoví Oceláři s pohárem pro
vítěze extraligy při už tradič-
ní slavnostní jízdě Třincem.
Ve werku, jak místní Třinec-
kýmželezárnám říkají, rozda-
li stovky podpisů, naobědvali
se se zaměstnanci v závodní
jídelně, na ředitelství dostali
dort a prošli se několika pro-

vozy mezi dělníky. Na rozdíl
od předchozích let jeli měs-
tem běžným klubovým auto-
busem, protože ten upravený
na kabriolet už dosloužil.
K nístěji (spodní části – pozn.

redakce) vysoké pece došli ho-
kejisté ve chvíli, kdy tam
zrovna probíhal odpich suro-
vého železa. Někteří hokejo-
vímistři si vyzkoušeli ochran-
né pláště vysokopecařů a za-
pózovali s pohárem kousek
od žhavé hmoty. „Je to velmi
náročná práce, klobouk dolů
před nimi,“ řekl útočník Mar-
ko Daňo. Práci u vysoké pece
by si vyzkoušet nechtěl. „Je to

asi fakt stokrát náročnější
než hrát hokej, takže zůsta-
nu při tom, co umím,“ řekl.
Útočník Erik Hrňa zažil

s Oceláři už čtvrtý titul. „Je to
těžké srovnávat. Každá série,
každé čtvrtfinále, semifinále
a finále bylo v něčem nároč-
nější,“ řekl Hrňa. Zato oslavy
podle něj jsou podobné. „Ale
přece jenom tomu vždycky
dodá takovou tu třešničku
na dortu, je to o to zábavněj-
ší, když se vám to podaří vy-
hrát.“ Hrňa dodal, že hráči
i fanoušci by si samozřejmě
příští rok nepřáli zase nic ji-
ného než titul. ČTK

Pohár vzali i do werku

U vysoké pece ČTK

Práce - nabídka

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
T: 734843403 259332

Už dohrál
Hokejový obránce Ro-
man Polák se rozhodl ve
36 letech ukončit aktivní
kariéru. Bývalý český re-
prezentant, který ode-
hrál téměř 900 zápasů
v NHL, působil naposledy
ve Vítkovicích a byl kapi-
tánem extraligového
týmu. „Hlavním motivem
asi je, že jsem ztratil chuť
do hokeje. Nechci, aby to
vyznělo špatně, ale hokej
už mi z mého pohledu ne-
vracel a nedával to, co
jsem mu dával já po ce-
lou dobu, kdy jsem ho
hrál,“ uvedl Polák. MAFRA

Věra Čáslavská. Desítky medailí i soukromí
Výstava s názvem Věra Čáslavská přiblíží v nové budově Národního muzea (NM) až
do 30. září život i sportovní kariéru slavné sportovní gymnastky. Expozici připravilo NM
u příležitosti nedožitých 80. narozenin sedminásobné olympijské vítězky, čtyřnásobné
mistryně světa a jedenáctinásobné mistryně Evropy. Návštěvníci si mohou prohlédnout
desítky medailí a předmětů spojených s jejím soukromým životem. „K ucelené výstavě
jsme využili pozůstalost zapůjčenou Národnímu muzeu. Využili jsme i další zápůjčky,
například kopie svazku Státní bezpečnosti vedené na Čáslavskou po roce 1968 nebo
rodinné fotografie z dětství,“ řekla autorka výstavy Lucie Swierczeková (nahoře). 2x ČTK

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Hráčemměsíce v první fotba-
lové lize se poprvé v kariéře
stal mladoboleslavský krajní
záložník či bek David Doudě-
ra. Mezi trenéry za duben zví-
tězil plzeňský koučMichal Bí-
lek. Výsledky tradiční ankety
oznámila Ligová fotbalová
asociace. ČTK

Mzda od 165 Kč/h
+ příplatky

Nástup IHNED

Bezpečnostní
pracovník (M/Ž)

JE Temelín

Pomůžeme zajistit
zbrojní průkaz

800 111 112

MOL Cup

18. 5.
Odložené finále fotbalového
poháru mezi Slováckem
a Spartou se bude hrát ve stře-
du 18. května. Předevčírem se
v Uherském Hradišti nehrálo
kvůli nezpůsobilému terénu
po vydatném dešti. ČTK

Krátce

NSA: Více peněz
pro sportoviště
Národní sportovní agen-
tura (NSA) chce získat
více peněz na provoz
a údržbu sportovišť, je-
jichž fungování je ohro-
ženo kvůli strmě rostou-
cím cenám energií. Spor-
tovní organizace potře-
bují vyšší dotace a NSA
jim na tento účel může
aktuálně vyplatit nece-
lých 100 milionů korun,
což nestačí. Předseda
NSA Filip Neusser bude
o navýšení rozpočtu jed-
nat s ministrem financí
Zbyňkem Stanjurou.

Premiérový
závod v Miami
Mistrovství světa vozů
formule 1 čeká velká pre-
miéra, o víkendu se
v USA uskuteční historic-
ky první Velká cena Mia-
mi. V pátém závodě sezo-
ny bude Charles Leclerc
z Ferrari hájit na měst-
ské trati v Miami Gar-
dens náskok 27 bodů
v čele šampionátu před
obhájcem titulu Maxem
Verstappenem z Red
Bullu. Závod na Floridě
má zvýšit popularitu krá-
lovny motorsportu za At-
lantským oceánem. ČTK

Fotbal. Nejvíce
zaujal Douděra



Jak se z někoho, komu zkrachovala firma, stal
ten, kdo Čechům prodal zlato za 10miliard?
Myslím si, že padnout nebo zkrachovat je velmi
dobrým základem pro to, abyste se mohli zved-
nout, zamyslet se nad tím, proč k neúspěchu
došlo, a poučit se z něj. Udělat chybu není ne-
zbytně špatně. Chybou by však bylo se z toho
nepoučit. Já jsem před rokem 2008 dělal
ve stavebnictví. A krize roku 2008 zasáhla
zejména stavební sektor. Když zkrachuje-
te a chcete se znovu zvednout, je potřeba
se zamyslet, proč k tomu došlo. Zkoumal
jsem a četl klasické ekonomy, protože to,
co nám říkali ekonomové a politici o krizi
v televizi, nedávalo zdravý rozum. Mnozí
říkali, že ke krizi nemělo dojít, že se ne-
dala předpokládat apod. Tyto odpovědi
mě neuspokojovaly. Buď ti pánové ří-
kali pravdu a byli krizí zaskočeni, nebo
již před rokem 2008 tušili, že něco
není v pořádku, ale vyhovovalo jim
to, jak byly věci v ekonomice a ze-
jména v bankovnictví nastaveny.
Čtení klasických děl mi pomoh-
lo pochopit, proč k problémům
v ekonomice tehdy došlo a jak jim
také předcházet. Potíže z velké části
souvisely s tím, že byl špatně nasta-
ven měnový systém a banky tohoto nastavení
zneužívaly ve svůj prospěch. Když se zabýváte
měnovým systémem, dostanete se ke zlatu, jeho
roli nejen v peněžním systému, ale i ve finančním
majetku, a tam se zrodil nápad založit společnost,
která by lidem pomohla v nákupu investičního
zlata a zejména ve spoření do něj. Pokud rozu-
míte souvislostem, tak z nějaké části by měli mít
zlato v majetku všichni. Ale v roce 2010, kdy jsem
se do toho pustil, jej vlastnilo v České republice
méně než 1% populace. Tak jsme založili společ-
nost GOLDEN GATE CZ a.s. a po 11 letech činnosti
máme téměř 50% podíl na trhu, máme přes 50
tisíc klientů a letos atakujeme obrat k 10 mld. Kč,
čímž se zařadíme mezi 100 největších firem v ČR.

Zlatýboss,

Vaše kniha má podtitul „V dnešní době je selský
rozum největší kapitál“. Jak lze dnes, kdy jsou
na všechno potřeba desítky odborníků, využívat
selský rozum? Doba se přece od dob našich pra-
dědečků změnila?
Pravda je, že žijeme ve velmi složité společnosti.
Často se uchylujeme k tomu, abychom vše svěřili
odborníkům, že nám poradí, že nás zachrání. Ne-
myslím si, že je to dobře. Ne každý, kdo zastává
nějakou funkci nebo mluví v médiích, vždy myslí
v prvé řadě na nás a naše dobro. Všichni bychom
se měli snažit alespoň rámcově rozumět souvis-
lostem a dění okolo nás. Nejít na to vědecky, ale
se zdravým rozumem. A o tom tato kniha, vlastně
knižní rozhovor, je. Honza Müller se mě ptal a já

odpovídal. Se
selským rozu-
mem o tom, jak
jsou nastaveny
společnost či fi-
nanční systém,
jak funguje eko-
nomika, jak se zo-
rientovat v akcích,
dluhopisech, při
nákupu nemovi-
tostí, v investicích.
Jak na nás dopadne
covid, jak se s ním
společensky i eko-
nomicky vyrovnat
a také jak se připravit
na inflaci. Kniha se
díky formě rozhovoru
výborně čte a na vše
se koukáme jednodu-
še a prakticky.

A když už máme správ-
né informace, jak se po-
dle nich zachovat? Jak
čtete dnešní turbulentní
dobu?
Nevím, zda máme jako
společnost správné in-
formace. Snad tato kniha
přispěje k tomu, abychom
je měli a dokázali jsme je
prakticky uchopit. Když
si uvědomím, že rozhovor
vznikal na jaře 2020 a s jakou
přesností se nám podařilo
předpovídat budoucí vývoj
v ekonomice, ve společnosti,
na trzích a v tom, jakým změ-

nám budeme čelit, věřím tomu, že v této knize
jsou velmi cenné informace a poznání. V dnešní
velmi turbulentní době je třeba mít odvahu jed-
nat a znalosti, abychom se mohli dobře rozhodo-
vat. Tato kniha nabízí komplexní pohled nejen
na správu majetku, ale i na to, jak funguje společ-
nost jako celek. Ve světě zkratkovitých interneto-
vých článků a sdělení je skoro zázrak, že si kniha
našla již 15 tisíc čtenářů, a nadto zájem o tuto pu-
blikaci v posledních týdnech narůstá. Nejspíše to
bude i tím, že se mnohé z našich„proroctví“, která
jsme s Honzou rozebírali, bohužel naplňují.

který chodil bos

„V dnešní době je selský
rozum největší kapitál,“
říká Pavel Ryba, který

prodalČechůmdrahékovyzade-
set miliard korun a který má na-
mířeno od krachu mezi stovku
největších českých firem.

ADVERTORIAL

www.zlatyboss.cz


